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Oliemaatregelen i n de EEG 

Gisteravond vond onder l e i d i n g van M i n i s t e r Lubbers, 
i n aanwezigheid van M i n i s t e r Westerterp en ambtenaren van 
EZ, V en W, Kabinet van de M i n i s t e r President en DAM en 
BES overleg p l a a t s over de U inmiddels bekende concept-
v e r k l a r i n g van de MP over de o l i e s i t u a t i e . Hierover moge 
i k het volgende nog melden: 

Economische Zaken meent dat nu snel a c t i e moet worden 
genomen i n de EEG, I k k r i j g de indruk dat de oliemaatschap
p i j e n hierop hebben aangedrongen. Lr z i j n i n f o r m a t i e s dat 
andere Eï,G-landen, met name F r a n k r i j k en Italië, reeds ex
p o r t r e s t r i c t i e s hebben i n g e s t e l d . I n het overleg over het 
Öommissievoorstel t o t de i n s t e l l i n g van een meldingsrroce-
dure, j u n c t o " s u r v e i l l a n c e " , hebben F r a n k r i j k en België 
g e s t e l d dat d i t n i e t gepaard kan gaan met a f s c h a f f i n g van 
de inmiddels door v e r s c h i l l e n d e landen ingestelde vergunning
s t e l s e l . E2 h e e f t haast omdat de voorraden dreigen weg t e 
lopen naar andere landen en onze sterke v o o r r a a d p o s i t i e 
( a f g e z i e n van ons aardgas) nu nog een steun geeft aan onze 
onde r h a n d e l i n g s p o s i t i e . 

I n concreto s t e l d e M i n i s t e r Lubbers voor dat aan de 
Commissie wordt gevraagd op de k o r t s t mogelijke t e r m i j n 
v o o r s t e l l e n t e doen teneinde de consumptie te beperken. 
D i t zou i n de p r a k t i j k kunnen geschieden door de Raad te 
l a t e n v e r k l a r e n dat het aan de oliemaatschappijen wordt 
overgelaten op basis van bestaande handelsstromen de invoer 
te verdelen. Het Nederlandse v o o r s t e l zou, aldus M i n i s t e r 
l u b b e r s , een tweesnijdend zwaard z i j n , omdat a l s de EEG 
i n gebreke b l i j f t w i j onze handen v r i j zouden hebben de 
export naar de EEG-partners t e l i m i t e r e n . 

I n m i j n eerste r e a c t i e , u i t e r a a r d a t i t r e personel, 
heb i k g e s t e l d er begr i p voor t e hebben dat nu snel a c t i e 
wordt genomen i n EEG-verband, a l komt hierdo o r d u i d e l i j k 
aan het l i c h t dat w i j vragende p a r t i j z i j n . Het leek m i j 
echter wel gewenst dat ons i n i t i a t i e f enige kans van slagen 
zou hebben (en dus n i e t z u i v e r a l s een move kan worden ge
ïnterpreteerd om onze export aan banden te kunnen leggen;. 
Het leek m i j L i e t w a a r s c h i j n l i j k dat de Fransen akkoorl 
zouden kunnen gaan met een v o o r s t e l dat de voorziening 
i n f e i t e i n handen van de maatschappijen wordt gelegd. 
Zou het, zoals m i n i s t e r Lubbers vervolgens suggereerde, 
om een b e s l u i t gaan dat de l i d s t a t e n er voor moeten zorgen 
dat de consumptie met 10 a 15# wordt verminderd, dan zou 
toch een toezichthoudende r o l aan de Commissie moeten woraen 
gegeven. De vraag was op basis van welk v e r d r a g s a r t i k e l 
de Commissie een d e r g e l i j k e bevoegdheid kon worden gegeven. 
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Wat b e t r e f t de verhouding van het voorgestelde i n i t i a t i e f 
i n de EEG t o t het OESO allocatieschema, merkte M i n i s t e r 
Lubbers op dat de i n w e r k i n g s t e l l i n g van het a l l o c a t i e schema 
i n een tweede fase zou moeten geschieden. Het zou te lang 
duren hierop t e moeten wachten. Be heer tfansing z a l donderdag 
pas i n Londen de leden van de IIAB ontmoeten» Het z a l vvel 
enige t i j d duren voordat deze vertegenwoordigers van de 
maatschappijen de gevraagde i n f o r m a t i e hebben v e r s t r e k t . 
Daarna pas kan worden gedacht aan het •bijeenroepen van de 
oliecommissie. Bovendien l i j k t het o n w a a r s c h i j n l i j k dat de 
Fransen akkoord gaan met een allocatiesehema, alvorens 
i n de EEG overeenstemming i s b e r e i k t , i n eerste i n s t a n t i e 
oger de door EZ gedachte voor-fase. I k heb gesteld dat i n 
el k geval ook het p e r s p e c t i e f van het OZSO-schema moet worden 
genoemd, teneinde t e vermijden dat e n i g e r l e i EEG-aktie 
zou kunnen worden geïnterpreteerd a l s een gebrek aan belang
s t e l l i n g voor het OESOsehema. 

Afgesproken i s dat nader moet worden geregeld hoe 
interdepartementaal een eventuele a k t i e i n de EEG moet 
worden v o o r b e r e i d . Misschien hebt U daarover hedenochtend 
b i j de MP a l een afspraak gemaakt. De heden a f te kondigen 
maatregelen t e r beperking van de consumptie z u l l e n ook 
spoedigst moeten worden gemeld aan de Europese Commissie 
en de Beneluxpartners. EZ hoopt dat een eventueel Commissie
v o o r s t e l a l i n de EEG Baad op 5 en 6 november kan worden 
besproken. 

M i n i s t e r Lubbers deelde nog mee dat h i j b i j z o n d e r ge
ïnteresseerd i s i n de vraag o f de Amerikanen ernaar streven 
om i n de na t e streven r e g e l i n g voor het Midden Oosten 
de o l i e mede t e betrekken . B i j m i j n i n f o r m a t i e aan de 
Amerikaanse Bconomische Raad over boycotacties gistermiddag 
bleek m i j dat M i n i s t e r Lubbers g i s t e r o c h t e n d h i e r o v e r a l 
met de Amerikaanse ambassadeur had gesproken. 

Met b e t r e k k i n g t o t de u i t v o e r i n g van de consumptie-
beperkende maatregelen die hedenmiddag worden aangekondigd, 
kwam gisteravond neg de vraag aan de orde o f buitenlandse 
auto's ( n i e t CD) op zondag Nederland mogen b i n n e n r i j d e n . 
De v o r i g e maal i s het wel toegestaan, doch V en t w i l d i t 
maal l i e v e r geen scheve ogen z i e n . I k heb gevraagd of 
altha n s a.s. zondag buitenlandse auto's nog konden worden 
toe g e l a t e n , zodat kan worden bezien o f de toepassing van 
het r i j v e r b o d op buitenlandse auto's i n overeenstemming i s 
met EEG- en Se n e l u x v e r p l i c h t i n g e n . M i n i s t e r Westerterp was 
hiermee akkoord. Aan JUKA wordt, door v e r l e n i n g van a f s c h r i f t 
van d i t memo, om advies gevraagd. 


